
 

 首页  |  期刊介绍  |  编 委 会  |  期刊订阅  |  杂志稿约  |  广告服务  |  联系我们  |  留言板  |  English

肿瘤防治研究   2004, Vol. 31  Issue (12): 762-764    DOI: 

临床诊断 最新目录 | 下期目录 | 过刊浏览 | 高级检索    |    

尿CYFRA21-1、端粒酶、VEGF联合检测膀胱移行细胞癌的价值 

周春文; 徐祗顺; 傅强; 马庆铮;

山东大学第二医院泌尿外科; 山东大学齐鲁医院泌尿外科; 山东省立医院泌尿外科; 250033济南;

Combination of Urinary CYFRA21-1,Urinary Telomerase and VEGF to Detect Bladder Transitional Cell Carcinoma

ZHOU Chun-wen1; XU Zhi-shun2; FU Qiang3; MA Qing-zheng3

1. Department of Urology; The Second Hospital of Shandong University; Jinan 250033; China; 2. Department of Urology; Qilu Hospital of Shandong 
University; 3.Department of Urology; Shandong Provincial Hospital;

● 摘要  

● 参考文献  

● 相关文章  

  

 全文: PDF (155 KB)   HTML (0 KB)   输出: BibTeX | EndNote (RIS)      背景资料 

摘要 

目的 探讨反映肿瘤发生发展不同阶段的尿瘤标联合 ,检测膀胱移行细胞癌 (BTCC)的价值。方法  4 5例BTCC患者 ,同时分别以

抗体夹心ELISA方法检测尿CYFRA2 1 1、VEGF、TRAP方法检测尿端粒酶。联合检测的灵敏度与单一瘤标及尿细胞学检测结果比

较 ,χ2 检验。结果 尿CYFRA2 1 1、端粒酶、VEGF诊断BTCC的灵敏度分别为 82 .2 %、77.8%、84 .4 % ,与尿细胞学 

(44 .4 % )比较 ,均有显著性差异 (P <0 .0 0 5 ) ;联合瘤标诊断BTCC的灵敏度为 95 .6 % ,与尿细胞学 (P <0 .0 0 5 )  
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Abstract： Objective To explore the value of combined determination of urinary tumor markers for bladder 

transitional cell carcinoma(BTCC), which reflects the different stages of tumor genesis and progress. Methods 

Voided urine samples of 45 patients with BTCC were collected and divided into different aliquots for each tumor 

marker analysis. CYFRA21-1 and VEGF were measured by ELISA, telomerase was determined by TRAP. The 

sensitivity of combined determination was compared with that of individual tumor marker and u... 
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